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Čeština jako cizí jazyk pro specifické účely

GENITIVE SINGULAR 
 

Gender   

MASCULINE 
animate 

toho  demonstrative 
pronoun 

jednoho  base numeral 
nového, cizího  adjectives 

mého, tvého, jeho, jejího 
našeho, vašeho, jejich 

possessive 
pronouns 

studenta, muže  nouns 
     

MASCULINE 
inanimate 

toho  demonstrative 
pronoun 

jednoho  base numeral 
nového, cizího  adjectives 

mého, tvého, jeho, jejího 
našeho, vašeho, jejich 

possessive 
pronouns 

bytu, měsíce  nouns 
     

FEMININE 

té  demonstrative 
pronoun 

jedné  base numeral 
nové, cizí  adjectives 

mojí, tvojí, jeho, její 
naší, vaší, jejich 

possessive 
pronouns 

ženy, židle 
skříně, kosti  nouns 

     

NEUTRAL 

toho  demonstrative 
pronoun 

jednoho  base numeral 
nového, cizího  adjectives 

mého, tvého, jeho, jejího 
našeho, vašeho, jejich 

possessive 
pronouns 

města, moře 
nádraží  nouns 

 
The genitive (second case) is used in the singular as follows: 
 
a) to express ownership (= that something belongs to someone) or authorship: 
To je bratr Evy. To je auto našeho dědečka. To je román Karla Čapka. 
 
b) after words expressing a part, measure or weight:  
kousek, čtvrt, půl, kilo, metr,  litr, etc.): kousek chleba, čtvrt hodiny, půl roku, kilo sýra, metr 
látky, litr mléka 
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c) after some verbs and verbs with prepositions:  
Bojím se zubaře. Petr se zamiloval do Aleny.  
 
d) after the following prepositions: bez, během, blízko, do, kolem, kromě, místo, od/ode, podle, 
u, uprostřed, vedle, z/ze:  
bez peněz, během týdne, blízko školy, u banky, uprostřed města, z České republiky  
 
e) in the date: Je dvacátého května. 
 
 
 
Genitive nouns are asked about using the interrogative pronouns koho, čeho:  
Koho se zeptáš? – Zeptám se učitele. U koho bydlíš? – Bydlím u kamarádky. 
Čeho se bojíš? ‐ Bojím se nemoci. 
 


